
Øyer kommune 

 
 

 

 

MØTEINNKALLING 
Kommunestyret 

 

Møtested: Kommunestyremøte - Quality Hotel & Resort Hafjell 
Møtedato: 29.10.2015 Tid: Kl. 15:15 – 16:00 

 
Eventuelt forfall meldes til tlf. 61 26 81 13. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale. 
 
 

SAKSLISTE 
 
Saksnr. Arkivsaksnr.   
 Tittel 

 
 

92/15 14/1322    
 SAKSPROTOKOLL - KOMMUNEREFORMEN: GAUSDAL, LILLEHAMMER, 

RINGEBU OG ØYER - FULLFØRING AV INTENSJONSPLANEN OG 
AVSLUTNING AV PROSES  

 

 
 
 
 
 
Brit Kramprud Lundgård 
Ordfører 

 

 
 



  Sak  92/15 
 

Side 2 av 6   
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Saksnr.: Utvalg Møtedato 
55/15 Formannskapet 15.09.2015 
70/15 Kommunestyret 24.09.2015 
92/15 Kommunestyret 29.10.2015 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Kommunestyresak 83/14 i møte 30.10.2014: Kommunereform – oppstart av prosess 
Kommunestyresak 99/14 i møte 18.12.2014: Kommunereform – plan for arbeidet i Øyer 
Kommunestyresak 11/15 i møte 26.03.2015: Kommunereform – valg av 
samarbeidskommuner, organisering og videre prosess fram mot endelig vedtak 
Kommunestyresak 61/15 i møte 18.06.2015: Kommunestruktur – høring av innbyggerne 
Kommunestyresak 66/15 i møte 27.08.2015: Rådgivende folkeavstemning om intensjonsplan 
for å slå sammen kommunene Gausdal, Lillehammer, Ringebu og Øyer 
 
Sammendrag: 
De fire ordførerne, som er prosjektledere for kommunereformprosjektet, har etter en 
samlet vurdering kommet til at prosjektet bør avsluttes. Engasjementet er svakt, og tida 
synes ikke å være moden for en sammenslåing av de fire kommunene. Ordførerne foreslår at 
arbeidet med intensjonsplan fullføres, men at prosessen for øvrig avsluttes og at 
folkeavstemningen som er berammet til 10.1.2016, avlyses. En sluttrapport for arbeidet som 
er utført vil bli utarbeidet og lagt fram for kommunestyrene. 
 
Saksutredning: 
Innledning 
Forskjellige sider ved kommunereformprosessen har vært behandlet politisk i løpet av det 
siste året. Det er fattet likelydende vedtak i alle de fire kommunene. Nedenfor følger en 
oversikt over de formelle vedtakene som er fattet.  
 
Kommunestyresak 83/14, slikt vedtak ble fattet:  
1. Øyer kommune ønsker å delta i første pulje av kommunereformen. Det må brukes 

ressurser på å gi folkevalgte best mulig tid og mulighet til å delta i denne prosessen. 
2. Videre prosess vil være med en eller flere av de følgende kommuner: Lillehammer, 

Gausdal, Ringebu, Sør-Fron, Nord-Fron, Ringsaker. 
3. Konkretisering av videre prosess, med utgangspunkt i reformens mål og avklaringene i 

punkt 1 og 2, legges fram for kommunestyret i november. 
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4. Rådmannen legger fram oversikt over planlagt ressursbruk, administrasjon, politikere og 
innkjøp av tjenester for 2015, sammen med konkretiseringen for prosessen. 

 
Kommunestyresak 99/14, slikt vedtak ble fattet: 
1. Kommunestyret vedtar å sende saksframstillingen med forslag til framdriftsplan over til 

Fylkesmannen som Øyer kommunes plan for arbeidet med kommunereformen. 
2. Kommunestyret nedsetter et arbeidsutvalg som skal bistå ordfører med å legge til rette 

for arbeidet med kommunereformen. Som medlemmer i arbeidsutvalget velges: 
 Mari Botterud 
 Kåre Solbakken 
 Marthe Lang-Ree. 

Kommunestyret nedsetter en styringsgruppe bestående av formannskapet og en 
representant fra SV, V, KrF og uavhengig. 

3. Kommunestyret ber om at det i tilknytning til kommunestyrets møte i januar legges til 
rette for en bred diskusjon om kommunereform og behov for fakta/informasjon m.v. 

 
Kommunestyresak 11/15, slikt vedtak ble fattet: 
Kommunestyret i Øyer gir sin tilslutning til at: 
1. De fire kommunene Gausdal, Lillehammer, Ringebu og Øyer går sammen i prosess for å 

se på muligheten for å danne en ny kommune. 
2. Det tas sikte på likelydende vedtak i de fire kommunestyrene i november 2015. 
3. Organisering, fremdrift og utredningsprosess gjennomføres slik det framgår av saken. 
4. Prosessen skal bygge på dialog, åpenhet og kultur for deling. 
5. Det skal legges frem egen plan for innbyggerkommunikasjon og involvering av ansatte 

som vedtas av styringsgruppene i fellesmøte i april. 
6. Dersom det kommer forespørsel fra flere kommuner om å delta, åpnes det for det. 
7. Det delegeres til rådmennene å opprette og bemanne et prosjektsekretariat i tråd med 

intensjonene i saken og innenfor rammen av de ressursene som er stilt til rådighet for 
arbeidet. Budsjett godkjennes i styringsgruppemøtet i april. 

 
Kommunestyresak 61/15, slikt vedtak ble fattet: 
1. Det skal utarbeides en intensjonsplan for å slå sammen kommunene Gausdal, 

Lillehammer, Ringebu og Øyer 
2. Intensjonsplanen skal legges ut til folkeavstemning i de berørte kommunene. 

Folkeavstemningen skal skje på samme dag(er) og kriteriene for å stemme skal være de 
samme i alle kommunene. 

3. Underveis i prosessen skal man søke kunnskap om bakgrunnen for og styrken av ulike 
synspunkt gjennom spørreundersøkelser, og legge til rette for strukturerte debatter 
basert på faktisk kunnskap, samt dialog mellom meningsmotstandere. 

 
Kommunestyresak 66/15 der det ble fattet vedtak om rådgivende folkeavstemning om 
hvorvidt intensjonsplan for å slå sammen de fire kommunene til en ny kommune skal 
gjennomføres. Folkeavstemningen ble berammet til 10. januar 2016. Det ble vedtatt flere 
punkt om detaljer i forbindelse med folkeavstemningen. 
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Aktiviteter i prosjektet – en kortfattet gjennomgang 
Kommunestyrevedtakene er fulgt opp gjennom diverse aktiviteter primært i felles 
prosjektorganisasjon, men også i hver enkelt kommunes prosjektorganisasjon. Det har vært 
jevnlige samlinger for prosjektgruppene, styringsgruppene og prosjekteierne 
(kommunestyrene). I flere samlinger har intensjonsplanen vært tema, prosessen har vært 
god og konstruktiv, basert på åpenhet og gjensidig tillit. 
 
I alle kommunene har det vært flere innbyggermøter. Ved siden av Fylkesmannen sin 
innbyggerundersøkelse i Hedmark og Oppland (mai 2015), har de fire kommunene 
gjennomført sin egen-initierte innbyggerundersøkelse september/oktober 2015. Oppdatert 
informasjon om reformen har til enhver tid vært tilgjengelig på kommunens nettside under 
«Kommunereform». Facebook er også aktivt brukt i informasjonsøyemed. 
 
Det er utarbeidet 15 rapporter fordelt på utredninger og notater, 80 – 90 fagfolk og 
tillitsvalgte i de fire kommunene har vært engasjert i dette arbeidet. Utredningsgruppene 
har for hvert sitt fagområde gitt en statusbeskrivelse av dagens situasjon, de har drøftet 
fordeler og ulemper i et 20 års perspektiv av 1) å danne en ny kommune 2) å fortsette hver 
for seg. Vurderinger, oppsummeringer og konklusjoner framkommer i hver av rapportene. Et 
sammendrag av alle rapportene er tilgjengelig på nettsida. 
 
De ansatte er holdt løpende orientert ved at kommunereformen har vært fast punkt på 
dagsorden i møter i linjeorganisasjonen. Det samme gjelder de tillitsvalgte gjennom 
regelmessige møter. Rådmennene har den siste tida sendt informasjonsbrev til alle ansatte 
hver 14. dag. 
 
De fire ordførerne har hatt møte med statsråd Sanner (Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet) for avklaring av spørsmål vedrørende spesielle rettigheter 
for blant annet småviltjakt, rettigheter som innenbygdsboende til jakt på elg, hjort m.fl og 
fjellstyrestrukturen. 
 
Ytterligere detaljer vil framkomme i sluttrapporten for arbeidet, se innstillingens punkt 4.  
 
Status pr utgangen av oktober 
Kommunereformprosessen er i rute i forhold til den tidsplanen som er lagt. For å lykkes med 
en endring av kommunestrukturen kreves et sterkt engasjement og mye kraft. Ordførerne 
registrerer at engasjementet er svakt og vurderer at tiden ikke er moden for en 
sammenslåing til ny kommune på dette tidspunktet. 
 
Alternative veivalg 
Med utgangspunkt i dagens situasjon har kommunestyrene følgende alternativer: 
1. Å fortsette arbeidet i tråd med kommunestyrenes vedtak og utredning med tanke på å 

bli med i regjeringens fase 1, dvs etablering av ny kommune fra 01.01.2018. Ingen nye 
vedtak i kommunestyrene er nødvendig. 

2. Å fortsette arbeidet med endret framdriftsplan, med etablering av en eventuell ny 
kommune i regjeringens fase 2. Dette alternativet innebærer at kommunene nyter godt 
av de statlige økonomiske virkemidlene som gjelder for sammenslåinger der det er fattet 
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nasjonale vedtak innen 01.01.2018. Kommunestyrene må fatte vedtak om ikke å 
gjennomføre eller å utsette folkeavstemningen. 

3. Å fullføre arbeidet med intensjonsplanen som grunnlag for kommunenes svar til 
fylkesmannen, og deretter avslutte felles utredningsarbeid. Kommunestyrene må fatte 
vedtak om intensjonsplanen, avvikle utredningsarbeidet og avlyse folkeavstemningen. 

4. Å avvikle utredningsarbeidet umiddelbart. Kommunestyrene må fatte vedtak om 
avvikling av utredningsarbeidet og avlyse folkeavstemningen.    

Vurdering: 
Det har vært stor aktivitet, bred involvering og grundig arbeid med utredningsrapportene og 
intensjonsplanen. Kommunene har et solid faktagrunnlag for å gå videre med prosessen på 
et senere tidspunkt. Prosessen har hele veien vært god og konstruktiv, basert på åpenhet og 
gjensidig tillit. Samarbeidet mellom de fire kommunene er godt. Til tross for dette mener 
prosjektlederne (ordførerne), etter en samlet vurdering at engasjementet er for svakt til å 
fullføre prosjektet i henhold til vedtatt plan. Behovet for kommunereformen er ikke 
tilstrekkelig erkjent, tiden er ikke moden for en sammenslåing til en ny kommune. På dette 
grunnlag anbefales verken alternativet å fortsette arbeidet i tråd med kommunestyrenes 
vedtak eller å fortsette arbeidet med endret framdriftsplan.  
 
Prosessen med intensjonsplanen er inne i en avsluttende fase og er etter planen forutsatt 
lagt fram for kommunestyrene 26.11.15. Det er gjort et stort og grundig arbeid som det er 
viktig å fullføre. Det foreslås derfor at prosjektorganisasjonen videreføres for å fullføre 
arbeidet. En fullført intensjonsplan vil kunne bli et godt dokument for hver kommunes svar 
til fylkesmannen etter «nabopraten» som alle kommuner skal ha. Den vil i tillegg 
representere et konkret resultat av det politiske arbeidet.  
 
Utover fullføring av intensjonsplanen avsluttes kommunereformprosessen i denne omgang 
og berammet folkeavstemning 10.01.16 avlyses. Det vil bli utarbeidet en sluttrapport for 
arbeidet. Rapporten vil bli behandlet i prosjektorganisasjonen og deretter lagt fram for 
kommunestyret. Prosjektorganisasjonen vil bli beholdt uendret inntil sluttrapporten er 
behandlet der. 
 
 
Ordføreren ved utsending av saken, Mari Botteruds forslag til vedtak: 
1. Kommunestyret vedtar å fullføre arbeidet med intensjonsplanen i samsvar med 

framdriftsplanen, herunder behandling i kommunestyret 26.11.2015 
2. Etter behandling av intensjonsplanen avsluttes kommunereformprosessen i denne 

omgang 
3. Folkeavstemningen 10.01.2016 avlyses  
4. Sluttrapport for kommunereformprosessen legges fram for kommunestyret. 
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Behandling/vedtak i Kommunestyret den 29.10.2015 sak 92/15 
 
Behandling: 
Arne Finn Brekke (AP) ba om gruppemøte før forslaget behandles. Møtet ble hevet  kl 15.20 
og åpnet  igjen kl 15.30. 
 
Marthe Lang-Ree (SP) fremmet følgende forslag til vedtak på vegne av opposisjonen: 
«1.Kommunereformprosessen avsluttes. 
2.Sluttrapport legges fram for kommunestyret februar 2016.» 
 
Det ble stemt over forslagene til vedtak. Ordfører ved utsending av saken, Mari Botteruds 
forslag til vedtak ble vedtatt med 15 mot 10 stemmer. 
 
Vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar å fullføre arbeidet med intensjonsplanen i samsvar med  
framdriftsplanen, herunder behandling i kommunestyret 26.11.2015 

2. Etter behandling av intensjonsplanen avsluttes kommunereformprosessen i denne 
omgang 

3. Folkeavstemningen 10.01.2016 avlyses 
4. Sluttrapport for kommunereformprosessen legges fram for kommunestyret 

 


